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ZAPISNIK

sa sastanka Predsjedni5tva Jupp-a, odrZanog 7. Iipnja 19g4. u
Rljecl, u "Jadroagentu", Trg Koblera, u 1g satl.

Prl-sutnl:

1. A.Grahor predsjednik
2. prof.dr V.rllipovlC tajnik
3. dr v.Bor61d tajnlk
4. dr V.HlaEa btagajnlk
5. akademlk V.Brajkovl6
6. dr E.PalIua
-l . N.per6ld

. 8. dr V.Toma5i6
9. V.Stalio

10. dr H.KadiC
11. P.Crnica
L2. M.Kapetanovid
13. dr Z.RadovlC
14. s. Udkrc
15. prof.dr B.IvoEevlC l

16. A.Sihtar
17. prof.dr p.StankovlC
18. N.SojlC
19. Z.Manola
20. rnr A.Bravar
2L. Lj.Ulntas-Hodak
22. prof .dr f .Grabovac

Predsjednik Predsjedni5tva drug Grahor pozdravio je sve pri-
sutne Elanove predsjednistva JUpp-a i predlozio dnevni red:

r.
1- Prlpreme za Lzbor radnog predsjedni5tva, zapisnidara i ovje-

rovltelja zaplsnrka na sutrasnjoj svedanoj sjednici skupSti-
ne UdruZenja;
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2. PrLprema uvodne rlje61 PredsjedniStva JUPP-a druga A.Grahora;
3. Dogovor oko podjele prlznanja Elanovima JUpp-a;

II.

1. Prlprema Lzvje5taja tajnlka JUpp-a;
2. Pri.prema lzvje5taja bLagajnika JUpp-a;
3. Prlprema lzvje5taja Nadzornog odbora JUpp-a;
4. Rasprava o prethodnim toEkama;
5. Dogovor o davanju razrje5nice lzvr5nom i Nadzornom odboru;
5. Prlprene 1 dogovor o prdgramu rada JUpp-a za 1984/95. godinu;
7. Dogovor o Elanstvu u JUPP-u, pladanju dlanarine i o prihvaCa-

nju novlh Elanova JUpp-a;
8. Dogovor o biranju novih organa JUpp-a;
9. Razno.

1.

2.

Prlprerna lzvJe5taja
razdoblj u;
Rasprava o buduCim

rrr.
o strudnom radu UdruZenja u proteklom

zadacima UdruZenja,

u raspravl o predlorenom dnevnom redu sastanka I o prljed-
logu dnerrnog reda skup5tlne, lstaknuto je da je potrebno prlje
otpo6injanja rasprave u drugom dljeru radg skup5tlne predvidje-
ti dodatnu toEku dnevnog reda: "prj.hvacanje prodi5cenog teksta
statuta JUPP-a". ovaj je prijedlog prlhvacen, te je predsjednlk
A.Grahor konstatirao da se predloZeni dnevni red usvaja uz do-
prxru tod.3A. PrlhvadanJe prodiScenog teksta statuta JUpp-a.

ld r/1.
Prerazeci na prvu todku prvog dljera dnevnog reda prihva-

Cen je zakljuEak da se u radno Predsjedni5tvo SkupEtine predlo-
lez akademlk v.BrajkoviC, dr E.pallua, prof.dr p.stankovj-crprof.
B.rvoSevld i v.stalio, a da se kao predsjedavajuceg radnog pred-
sjedni5tva na Skup5tlnl predlolL profdr p.Stankovid. .rstovremeno

je donesen zakljudak da PredsjedniStvo predloZi Skupltini zapis-
nLdara Lj .l{intas-Hodak, te ovjerovitel j e zapLsnika: Z .I"lanola
I It{. Kapetanovi.Ca.
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Ad r/2.
Predsjednik ,JUpp-a prodltao je nacrt uvodne r1je61 te za_

rpllo prisutne dlanove za sugestlje, nadopune I koreiclje,
u dlskusljl se za rijed javio dr V.Toma5lc predlazuci da

se upotpunl onaj dlo lzlaganja druga Grahora o po|ecima udruZe-
nja u kojem se poimenldno spominju dlanovi-osniva6i, te da se
ne mlmoldju Doz, kojl je uvljek davao svesrdnu podrlku osni.va-
nju I radu udruZenja, ne sarp kao radna organizacija, vec i kao
predstavnlk osiguranja kao rane privredne djelatnosti u Jugosla-
vtj 1.

Prof.dr v.Brajkovlc je upozorio da bi, govoreci o ,,vljestl-
ma Lz udruzenJa" koJe su dosada Lzlazile kao prllog I kao sepa-
rat dasoplsa ttPPpK, trebaro naglasiti da 6e "vijesti,' i darje
lzlazltl u novoj tehnLcL tlska. on je isto tako nagLaslo da nl-je potrebno presuclvatl Elnjenlcu da je odmah nakon osnutka
JUPP-a predsjednlk udruZenja blo biran za potpredsjednika cltr-a,
5to ukazuje na opcu pri.hvacenost I uvaZavanje na koje je nase
udrulenje natlazilo u toj nedjunarodnoj organizactji veC od sal
mog nastanka pa d,o danas.

Na kraju je donesen zaklju6ak da se prihvaCa nacrt uvodne
rljedl druga A.Grahora uz naprljed spomenute promjene i korekci-
je.

Ad r/3.
u raspravi- o krugu flziEkrh I pravnih osoba kojima bi se

trebalo dodljelitl plsmena spomen-pri_znanja istaknuto je od
strane prof.dr Fllipovlda. da postoje dvije moguCnosti: prodltati
polnenlEno sve Pravne osobe-Elanove JUpp-a kojima se udruZenje
zahvarjuje za suradnju I pomoc irl samo opcenito nagrasiti zah-
valnost udrurenja dlanovima-pravnim osobama uz napomenu da 6e
lm prlznanja bltl naknadno urudena. N.perEic je predlozlo da se
svlm Elanovima-pravnim osobama izrazL zahvalnost, all je napo-
menuo da bi bilo potrebno izdvojiti nekoliko prarrnth osoba-osni-
vaEa, o kojima bi se rekra rljeE vl5e i kojlma bl se izrazira
posebna zahvalnost za pomoc i rad u udruZenju. ovom prljedlogu
se prldruZlo I' dr H.KaE16 predlaZucl da se posebno istaknu zas-
luge trl vodece organlzacije: ,,Jadroagenta,, Lz Rljeke, ,,Jugoll-
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nije' Lz Rljeke i "Jadranskog instltuta,, u zagrebu, koje su od
sarpg podetka djelovanja UdruZenja uvijek svesrdno financijski
1 dobrovoljntm radom pomagali 1 unapredjivali rad udruZenja.
Prljedlog je podrZao 1 dr V.TomaSic i predsjedavajuci drug Gra-
hor.

GovoreCl o prlznanjlma lstaknutim fizidkim osobama-dlanovi-
ma udruZenja, dr H.Kadic je rekao da je dlanstvo udruZenja to-
llko brojno, te da su mnogl vrlo Eesto samoprijegorno preuzima-
11 bllo koju obvezu u radu UdruZenja, tako da je te5ko izvrslti
lzbor 1 utvrdltl krlterlj prema kojem bi se nekima urudila pis-
nena priznanja za rad, a ostalima samo usmeno odala zahvalnost.
on se stoga zalozlo da prlllkom odruke o dodjeri plsmenlh priz-
nanja Predsjednl5tvo usvojJ. njegov prljedlog da se pismeno spo-
men-priznanje dodjeli sano akademlku prof .dr v.Brajkovicu koj.i
je blo ne samo lnlcijator ldeje o osnivanju JUpp-a, nego i po-
dasnl predsjedntk Jupp-a, uvljek spreman pomoci u radu udruze-
nja I prourlcati znaEaj pornorskog prava u svim strukturana dru5-
tvenog t polltlEkog Zlvota SR Hrvatske i SFRJ.

Akademlk Brajkovic je primtjetio da bl btlo primjerenije,
ako se veC Zeli suzlti krug osoba kojima 6e se uru6iti plsmeno
sponen-prlznanje, takrro prJ.znanje dati svim Zivim Elanovima_os_
nlvadlma, a to znaEl I drugovima Kesicu, Tripkovicu, Jagicu, i
Kisldu.

Nakon krace diskusije povodom prijedroga akademika V.Braj-
kovlda, donesen je slljedeCl zakljuEak:

Pj'smeno spomen-prlznanje dlanovima-pravnlm osobama dodje-
litl 6e se samo "Jadroagentu" Rijeka, "Jugolinijl" Rljeka, i
"Jadranskom institutu" Zagreb, a ostalim Elanovlma pravnim oso-
bama odat ce se na skupStlnl poimenldno usmeno priznanje i zah-
valnost.

Pismeno spomen-prlznanje dlanu-fizidkoj osobl dodijelit Ce
se sano akademlku V.Brajkovldu, a svim ostallm Elanovima-flzld-
klm osobama odat ce se na skup5tinl usmeno priznanje i zahvar-
nost.
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Ad lrl1.
Raspravljaju6l o izvjeStaju tajnlka iz Rijeke, dr v.Bor-

dlca, dr v.Toma5lc je predlozlo da se ne5to vi5e i odredjenije
kale o radu na prljerrodima zpup-a na engreski i talljanskl je-
zlk. Prof.dr V.Ftl-lpovtd je obavljestio dlanove nredsjddniStva
da je engleskl prljevod dtjela Zakona koji se odnosl na Ugovore
zavrgen, te da je dr KaEIC obedao veC ranlje sredstva za tlska-
nje tog dljera prljevoda. Na to je dr Kadic rekao da smatra po-
trebnim Lzrazitl prlznanje prevoditeljima ovog dijela zakona
na uspje5no zavr5enom radu, ari da je on ved ra4ije u nekoliko
navrata upozoravao ro JUpp-a kako je pomorska prlvreda, i to po-
sebno brodarl, za!.ntereslrana prvenstveno ne za prljevod ,,ugo-

vora', nego za engreskl prtjevod poglavtja o ',odgovornosti bro-
dara" I o "stvarnlm pravima na brod,u", te da stoga treba poZuri-
tl s prljevodom tlh dvaju dljerova zakona, jer bez toga ne vje-
ruje da 6e prlvreda blti rroljna osLgurati dodatna sredstva, uz
veC postojeca u btagajnl Jupp-a t zd tlskanje engreskog prijevo-
da Zakona. Ukollko su PredsjedniStvo lti ro JUpp-a sposobni na-
Cl. prevoditelje i lektore, dr KaEic je LzrazLo spremnost osigu-
ratl dodatna sredstva i za prijevod tih dvaju dijelova Zakona i
za tlskanje cjelokupnog prevedenog teksta. N.perEid se sloZio s
dlskusljorn dr KaElca u dljelu da je prevodjenje poglavrja o od-
govornostl i o stvarnlm pravj-ma presudno za odnose na3e pomorske
prlvrede s j-nozemnim partnerima, ari je predloZio da , zbog sto-
pe Lnflatornih kretanja, ne bl bilo racionalno dekatl s tiska_
njem prijevoda "ugovora", dok se ne zavr5i prijevod ostarih di-
jelova Zakona. Predsjedavajudl drug A.Grahor, vidjev$l da dlsku-
slja poprima karakter strudne rasprave o problemlma prevodjenja
zPuP-a, a ne rasprave o prlmjed,bama na Lzvle3taj tajnikar pEed-
loZlo je stvaranje radne grupe koja bl razmotrila sve pote5koCe
t prijedloge u vezl s prevodjenjem zpup-a na engreski I talijan-
skl jezlk, p€l bi o zauzetlm stavovlma obavj.jestlla ro JUpp-a,
kojl 6e tada na bazi prijedloga radne grupe 1 rasprave donljeti
konaEne zakljudke o prlorltetima u prevodjenju 1 o nadlnlma fi-
nanciranja te rokovlrna tlskanja prijevoda. u radnu su grupu pred-
roZenL: dr H.Kadic, dr z.Radovi6, dr E.pallua, M.Kapetanovic i
prof.dr V.Filipovj,C.
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Na kraju je donesen zaklju6ak da
taja tajnlka u Rijeci dr V.BordiCa uz
sjednlci Predsjednl5tva osnovana radna
nju I tlskanju dljela ZPUp-a u gornje

se prlhvaCa nacrt izvjeS-
dopunu da je na dana5njoj
grupa za rad na prevodje-

predloZenom sastavu.

Ad tr/2.
Dr V.Hlada Je proEltao nacrt svog LzvSe5taja o sredstvima,

prihod:lma, tro3kovlma i lzvori:na sredstava za LgB3/94. godinu.

Ad rrl3.
Drug Crnlca je u ime Nadzornog odbora proditao nacrt zak-

ljuEaka Nadzornog odbora lznosedl istovremeno predsjedniltvu od-
redjene konkretne prljedloge za poborjBanje rada blagajnidke
s1ulbe i olak3anje vrSenja buduceg nadzora. Drug crnica je na-
glaslo da bl trebalo angazirati knjlgovodju za pregred knjiga
JUPP-a, pa bt tako Nadzorni odborr DE temelju njegovog strudnog
lzvjestaja t misljenja mogao potpunije i todnije provesti kontro-
lu financijskog poslovanja udruZenja. ujedno je predlozio da
blagajnlEka sluZba ubudude daje podatke o financijskom stanju ta-
ko da onl budu lako usporedivi. Nadzorni je odbor takodjer pred-
loZio PredsjednlStvu da donese odluku o bar tromjesednom oroEa-
vanju sredstava koja ne sluZe za podmirenje tekuCih potreba Udru-
Zenja. Pregledom financljskog stanja UdruZenja Nadzorni je organ
naSao samo jednu netodnost i stavio PredsjedniStvu na znanje, a
odnosi se na iskazlvanje prihoda od tedajnih razlika. To se do

t sada prikazivalo kao dlanarina UdruZenja, a od sada bi trebalo
posebno iskazivatj. kao prlhod od tedajnih razllka.

u diskustjl koja je otvorena povodom nacrta Lzvlestaja i
Prljedloga Nadzornog organa donesen je zakl-judak da se sredstva
kojtm UdruZenje raspolaZe, a koja nisu namljenjena za tekuCe po-
slovanje JUPP-a, orode bar na tri mjeseca, s time da su tajnici
t bragajnlk ovra5tenL prenn prilikama ocljeniti da li se mog'u

takva sredstva oroditi i na dulji rok, ari uz uvjet da u bragaj-
nl JUPP-a bude uvijek barem 100.000: t.Cin. gotovog novca. Nacrt
izvjeStaji Nadzornog odbora je inaEe prihvacen bez promjena.
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Ad 3A.

Prof .dr V.FlllpoviC kratko je obavij'estlo sve prisutne 6la-
no\ne Predsjednl5tva o redakcijskim promjenama koje su od proSIe
Skup5tlne unesene u tekst Statuta JUPP-a, kako bi se on suglasio
s pozltlvnln zakonskim propi-sima. on je naglasio da je na tim
prornjenama radlo kolega A.Bravar, te je predloZio da na sutra5-
njoj Skup5tini kolega Bravar dade kratko uvodno obrazJolenje za-
3to je potrebna potvrda prodi5cenog teksta statuta. ovaj je pri-
jedlog usvojen kao zakljuEak.

Ad rrl4 i s.

o ovim todkama dnevnog reda nije bilo sire rasprave, pa je
stoga predsjedavajuci drug A.Grahor presao na slijedecu temu:
program rada JUPp-a za 1984 /85. godinu.

Ad rrl5.
o ovoj todki dnevnog reda usmenl Lzv3eStaj je podnio prof.

dr v.Fllipovic, te je izvle5taj prihvacen, s tlme.da je zaklju-
deno kako se detaljnije o bududim akcijama rTUpp-a moZe razgova-
ratl u okviru rasprave o buducim zadacima udruZenja.

Ad rr/7 .

Predsjedavajuci drug A.Grahor predloZio je da na skupstlni
predsjednik svake teritorijalne sekcije sam predloZi uz obraz-
loZenje prijedloga nove Elanove udruZenja. potom su konzultira-
ni predsjednici terltorijalnih sekcija: prof.dr rvo5evic (Ko-
tor), M.Kapetanovld (Rijeka), prof.dr I.Grabovac (Spllt), dr H.
Kadic (Dubrovnik), dr z.Radovic (Beograd), p.crnlca (zadar) i
Lj.l'lintas-Hodak (zagreb), te su svi iznijeri prijedloge za pri-
hvadanje novih 6ranova s podruEja svojih teritorijarnih grupa.

Raspravljajuci o visini dlanarine udruzenjar prof.dr v.Fi-
lipoviC je predloZio poviSenje lznosa Elanarine za 6lanove-fi-
zldke osobe na 600 dln, 5to je odmah prihvaceno kao prljedlog
o kojem Ce SkupStina glasati.

c;ovorecl o promjenanra u dranstvu udruZenja, koje nastaju
prihvacanjem promjena statuta, prof.dr v.pilipovlc je ponovno
podsjetio sve prlsutne Elanove Predsjedni5tva da pravne osobe
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v15e ne rnogu bltl punopravni dlanovl naseg udruZenja, te da ce
se suradnja s pravnim osobama ubuduCe morati odvljati kroz nove
sarrcupravne obllke udruZivanjar D€r osnovl safipupravnlh sporazu-
ma. Kako je to tema koja obiEnc izaziva vrlo Siroku diskusiju
zbog problema vezanih uz rearizaciju takvog oblika suradnje,
predsjedavajuci drug A.Grahor je predloZlo da radna grupa, sas-
tavljena od Elanova fO JUpp-a, I oformljena na zadnjem sastanku
IO JUPP-a u Rijecl, razradi mehanizam po kojem bi dlanovi pred-
sjednlStva stupili u kontakt s pravnim osobama dosada5njim dla-
novima udruZenja i dogovorili s njima usvajanje sanpupravnog
sPorazuma o udruZivanju rada i sredstava za usluge koje Ce JUpp
prulati svojim dosadaSnjlm Elanovima, a buducim samoupravnim
partnerima.

Ad rrl8.
PriprenajuCl listu novih dlanova PredsjedniStva JUpp-a zak-

ljuEeno je da se za srljedecl mandat od 4 godlne predloze svl
dosadaSnji Elanovl osim B.petretlda, te dr Zoran Radovid. Tako-
djer je istaknut prljedlog da se dosada5nji.tajnici udruZenja
lstaknu kao kandtdati t za slljedece razdobrje. Kako je prema
Statutu UdruZenja predvldjeno osnivanje odbora za opdenarodnu
obranu i dru5tvenu samoza5tLtu, u taj su Odbor predloZeni dru-
govl: P.Perlc, R.capar 1 dr p.Brajkovi-c. za dranove Hadzoriog
odbora predloZeni su B.TerzL6, D.petrovic i p.stankovic, a kao
njihovi zamjenici Dj.Kolid, D.KuEina i S.Novakovidr

zakljudkom Predsjednl5tva su ovi prijedlozi jednoglasno
prihvaCeni.

Ad rrrl1.
Nakon krade rasprave o ovoj toEki dnevnog reda zakljuEeno

je da prof.dr v.Filipovic na skup5tini dade Lzvlestaj o struE-
nom radu udruZenja u proteklom dvogodiSnjem razdoblju s poseb-
nlm osvrtom na zadatke koje je JUpp izvr5io u pripremama sjed-
nica cMr-a, te Pravnog odbora rlr{o-a. Kako je ova todka dnevnog
reda vrlo usko vezana uz raspravu o buduCim zadacima Ud.ruZenja,
prof.dr V.Flllpovld je predloZio, a predsjedni5tvo je prihvati-
Io, da se govoreCl o dosada5njem strudnom radu UdruZenja od.mah

naznaEe I daljnji pravcl djelovanja JUpp-a koji bi prvenstveno
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trebali uzetl u obzir praCenje unifikacijskog rada CMI-a i os-
talth medjunarodnih organlzaclja, davanje podr5ke svim akcljama
jugoslavenske vlade u prlhvadanju obveza Lz retificiranih medju-
narodnLh konvencija kao I u praCenju rada .medjunarodnlh organl-
zacLja, te djelovanje JUPP-a na organizacionom udvr5Cenju i ja-
6anju uloge UdruZenja.

Kako se nakon dlskuslje i usmenog Lzv3e5taja prof.dr V.Fi-
lipovida, nije v15e nltko javljag za rijed, predsjedavajudi
PredsjednlStva drug A.Grahor je zahvalio svim prisutnlm dlanovi-
na na sudjelovanju u radu Predsjedni5tva i zakljudlo je sastanak.

Zapisnlk vodlla:
Ljerka Mintas-Hodak


